
   اولين اقدام، قطع درختان 
پروژه بي آرتي رشت به عنوان اولين طرح ترافيكي 
اين شهر، قرار بود ضمن جلوگيري از آلودگي هوا و 
كاهش ترافيك در بافت مركزي، شاهد بهبود سرعت 
حركت، افزايش جابه جايي مس��افران و تسريع در 
حركت اتوبوس، كاهش مصرف انرژي و اس��تفاده 
از كريدور عبور براي امدادرساني باشيم. در فاز اول، 
از ميدان گيل تا ميدان حشمت 10 ايستگاه در اين 
مسير قرار گرفت، متوس��ط فاصله ايستگاه ها باهم 
400متر برآورد شد و فاز دوم عمليات اجرايي نيز به 
ميدان شهرداري مي رسيد. تا اين مرحله كارها طبق 
برنامه پيش رفت و مس��ئولان شهري و شهروندان 
از شرايط به وجود آمده رضايت داشتند.  اما با آغاز 
عمليات اجرايي در ف��از دوم زمزمه هايي مبني بر 
قطع درختان خيابان امام خميني)ره( شنيده شد. 
طبق پيش بيني هايي كه مس��ئولان كرده بودند با 
توجه به باريك بودن خيابان اين مسئله مطرح شد 
كه درختان مانعي براي ادامه پروژه هس��تند و بايد 
براي ايجاد ايستگاه و مس��ير اتوبوس ها درختان از 
سر راه برداشته مي شدند. با وجود همه مزيت هاي 
طرح ترافيكي فوق، با طرح چنين مسئله اي برخي 
مسئولان شهري، زيست محيطي و مردم رشت با اين 
كار مخالفت كردند و نسبت به از بين بردن درختان 

قديمي اين خيابان ابراز نارضايتي مي كردند. 
   مهره هاي سياه و سفيد طرح!

در آن زمان برخي از اعضاي شوراي شهر از جمله 
فرانك پيشگر اين پروژه را در فضاي خيابان هاي 
رشت مناسب نمي دانس��تند و مخالفت خود را با 
قطع كردن درختان اعلام كرده بودند. اين عضو 

شورا مسئله فضاي سبز و حفظ آن را جزو خدمات 
اصلي شهرداري دانسته و تخريب هرگونه درخت 
يا گياه را مردود ش��مرده بود. در اين ميان برخي 
ديگر اجراي پروژه را در هر شرايطي به نفع شهر 
رش��ت مي دانس��تند و نس��بت به قطع درختان 
نيز اعتراضي نداش��تند.   اين در حالي اس��ت كه 
ثابت قدم شهردار رشت قبل از آغاز عمليات اين 
پروژه به طور قاطع اعلام كرده بود: »هيچ درختي 
قطع نخواهد شد. بارها در اين مورد صحبت شد 
كه شهرداري تا جايي كه ممكن است هيچ درختي 
را قطع نخواهد كرد و موضوع گسترش فضاي سبز 
براي ما اهميت ويژه اي دارد.« به گفته ثابت قدم 
قرار بود ب��ا به كارگيري ماش��ين  هاي مخصوص 

جابه جا كردن درخ��ت بدون اينكه آس��يبي به 
درختان وارد شود، آن ها را از مسير عبور اتوبوس 

جابه جا و به فضاهاي ديگر منتقل كنند. 
در حقيقت ق��رار بر اين نبود به يكب��اره مأموران 
شهرداري همه درختان خيابان امام خميني)ره( 
رشت را قطع كنند و وقتي ساكنين شهر از خواب 
بيدار شوند با چهره جديدي از اين خيابان مواجه 
ش��وند. در اين اقدام ناگهاني و ش��بانه 37 اصله 
درخت قطع شدند كه عمر برخي از آنها 30 سال 
و تعدادي ديگر 70 س��ال تخمين زده شده بود. 
رئيس كميسيون بهداشت و محيط زيست شوراي 
اسلامي كلانشهر رش��ت با اعلام مخالفت با اين 
اقدام شهرداري گفت: شهرداري براي اجراي طرح 

بي آرتي در محدوده ميدان حش��مت تا مصلي، 
مصوبه شوراي اسلامي شهر رشت را دارد كه اين 
مصوبه نيز از س��وي كارگروه فني ترافيك استان 
تأييد شده است. در اجراي اين طرح، درختكاري 

جزو برنامه ها بود اما حرفي از قطع درخت نبود!
 پيشگر با اشاره به قطع 37 اصله درخت در خيابان 
امام خميني)ره( در راستاي اجراي اين طرح افزود: 
شهرداري براي قطع درخت، مجوز دو عضو از سه 
عضو كميس��يون ماده 7 ش��هرداري را داشت و بر 
اين اساس توانست به قطع اين درختان اقدام كند. 
اگرچه قرار اس��ت 480 اصله درخت در محدوده 
طرح بي آرتي كاشته شود، اما اين درختان نمي تواند 

جايگزين درختاني با عمر بالا و قديمي باشد. 
   مقصر كيست؟

 دراين زمينه انگشت اتهام مردم و برخي مسئولان 
شهر به سوي شهرداري نشانه رفته است. رئيس 
ش��وراي ش��هر رش��ت در صحن علني شوراي 
اسلامي رش��ت درباره قطع درختان خيابان امام 
خميني)ره( گفت: ش��وراي شهر رشت تنها نهاد 
سياس��ت گذاري و نظارت اس��ت و هيچ دخالتي 
در اجراي پروژه هاي مصوب ش��هري ن��دارد، از 
اين رو شهردار بايد پاسخ درخور و منطقي براي 
اين مسئله داشته باش��د.  سازمان محيط زيست 
گيلان نيز پس از انجام اين كار رس��ماً اعلام كرد 
كه ش��هرداري براي قطع درختان از اين سازمان 
مجوزي نگرفته اس��ت و در صورت ثابت ش��دن 

تخلف، پيگرد قضايي انجام مي دهند. 
شهردار رشت بلافاصله پس از اين اتفاقات اعلام 
كرد: به مردم حق مي دهم كه عصباني باش��ند. 
ديدن چهره زشت يك خيابان بدون درخت براي 
هركسي كه شهرش را دوست دارد دردناك است 
اما مردم بدانند كه وضع بدين شكل نمي ماند. ما 
درختان را قطع نكرديم كه اين خيابان را همينطور 
به امان خدا رها كنيم يا خودمان دليلي باشيم بر 
كاهش سرانه سبز شهر.   ثابت قدم افزود: بارها بر 
گسترش فضاي سبز شهري تأكيد كردم و اصولاً 
يكي از محورهاي طرح محله محوري ام گسترش 
فضاي س��بز در محلات بوده اس��ت. در ماجراي 
قطع كردن شبانه درختان كار مخفيانه نبود بلكه 
خلوتي شهر بود چون ما نمي توانستيم درختان را 

در ترافيك هميشگي آن خيابان قطع كنيم. 
  همه چيز قانوني است!

شهرداري كار خود را درس��ت و بي عيب مي داند 
در حالي كه مردم، شوراي شهر و سازمان محيط 
زيست و ساير نهادهاي طرفدار محيط زيست با 
اين اتفاق مخالف بودن��د و مراتب نارضايتي خود 
را ابراز داش��ته اند. در آخري��ن اظهارنظر رئيس 
كميسيون حمل و نقل و ترافيك شوراي رشت، 
وي با دفاع از اقدام ش��هرداري در قطع درختان 
مسير بي آرتي گفت: اقدام شهرداري كاملًا قانوني 
بوده و راه اندازي مس��ير اتوبوس��راني تندرو جزو 
ضروريات ترافيكي رشت اس��ت. با تغييراتي كه 
در طرح مذكور توسط مشاور به وجود آمد، قطع 
تعداد كمتري از درختان مدنظر قرار گرفت و اين 
اقدام از سوي شهرداري پس از طي مراحل قانوني 

و مصوبه كميسيون ماده 7 انجام شده است. 
مي توان گفت كه ش��هرداري به عنوان مس��ئول 
پروژه بي آر تي ش��هر رش��ت به هيچ وجه با قطع 
كردن درختان خيابان امام خميني )ره( مخالف 
نبوده و نيست و اقدام انجام شده را قانوني و درست 
مي داند. در واقع مشكل به وجود آمده براي شهر 
رشت براي آنها چندان اهميت ندارد و پيش رفتن 
مراحل اجرايي اين عمليات مهم، اولويت اصلي و 

اساسي شهرداري رشت است. 
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اولين طرح ترافيكي رشت در محكمه موافقان و مخالفان قرار گرفت

»بي آر تي« مهم تر است يا درخت؟!
   ايلام مديلركل گملرك اسلتان ايلام از 
الكترونيكلي شلدن صلدور پروانه 
داد.  مهلران خبلر  بين الملللي  ملرز  گملرك  در  گمركلي 
خليل حيدري اظهار كرد: پيرو دستور، پيگيري و حمايت رئيس كل گمرك 
جمهوري اسلامي ايران و در راستاي تحقق دولت الكترونيك طرح الكترونيكي 
ش��دن صدور پروانه هاي الكترونيكي در مرز مهران اجرايي شد.  وي افزود: 
صدور برگ سبز كاغذي براي صادرات در گمرك متوقف شده و به جاي آن 
براي صاحبان كالا برگه اي با عنوان پروانه الكترونيكي يا رسيد كالا يا دستور 
ترخيص صادر و پس از صدور پروانه الكترونيكي كد رهگيري براي صاحب 
كالا ارسال مي شود.  مدير كل گمرك استان ايلام تأكيد كرد: با اجرايي شدن 
اين رويه، تمام تشريفات گمركي به صورت الكترونيكي شده و امكان استعلام 
و رسيدگي الكترونيكي اطلاعات پروانه هاي ترخيص گمركي و تأييد اصالت 
آن به صورت لحظه اي و برخط در كوتاه ترين زمان ممكن از سوي كارشناسان 
امور گمركي و نيز مراجع ذي صلاح وجود دارد.   حيدري همچنين از اجراي 
بخشنامه افزايش تعرفه گمركي از سوي طرف عراقي خبر داد و گفت: بنابر 
بخشنامه صادره از سوي نخست وزير عراق، همه مبادي ورودي كالا كه تحت 
نظارت دولت عراق است تعرفه هاي گمركي را افزايش مي دهند.  مرز مهران 
در 85 كيلومتري جنوب غرب ايلام از مهم ترين مبادي خروج كالا در كشور به 
شمار مي رود به طوري كه روزانه محموله 500 كاميون و تريلر شامل كالاهاي 

توليدي كشورمان از طريق اين مرز به عراق صادر مي شود.     

 بازديد هيئت تجاري عراقي 
از توانمندي هاي اقتصادي خرمشهر 

اعضاي هيئت تجاري عراقي در بدو ورود       خوزستان
به شهرستان خرمشلهر از پايانه دريايي 
خرمشهر و نيز شناورهاي مغروقه در كارون و اروندرود ديدن كردند. 
اعضاي اين هيئت تجاري همچنين در سفر خود به خرمشهر بر همكاري 
دوجانبه در راستاي لايروبي اروندرود در راستاي افزايش ظرفيت پهلوگيري 
كشتي ها و توسعه تعامل و همكاري بين بخشي تأكيد كردند.  رئيس اتاق 
بازرگاني بصره به همراه بازرگانان عراقي همچنين در اين سفر از شركت هاي 
نساجي خرمش��هر توليدكننده لباس ضد آتش و كارخانه توليد قطعات 
خودرو ديدن كردند.  رئيس اتاق بازرگاني خرمشهر نيز در اين خصوص، 
رايزني براي افزايش صادرات و توسعه تجارت بين كشورهاي ايران و عراق 
به ويژه خرمشهر و بصره را از محورهاي سفر هيئت عراقي به ايران بيان كرد.  
سيداحمد حسيني فر ادامه داد: نخستين نشست مشترك اتاق بازرگاني 
خرمشهر و بصره نيز شنبه به ميزباني خرمشهر برگزار مي شود.  وي هدف 
از برگزاري اين نشست ها را افزايش تعامل تجاري و اقتصادي، بهبود مبادي 
تجاري و توسعه صادرات به استان بصره عراق بيان كرد.  حسيني فر اضافه 
كرد: عزم كش��وري و اس��تاني بين ايران و عراق براي همكاري تجاري و 
اقتصادي جدي است.  استان بصره به دليل موقعيت استراتژيك اقتصادي 
و تجاري، دسترسي آن به آب هاي آزاد و همجواري با مرزهاي جمهوري 

اسلامي ايران از موقعيت مناسب اقتصادي برخوردار است. 

معاون عمراني اسلتاندار لرسلتان از     لرستان
احداث بزرگ ترين پل معلق كشلور با 
داد.  لرسلتان خبلر  بلام  در  بخلش خصوصلي  مشلاركت 
محمد اصلاني گفت: استان لرستان به خاطر شرايط جغرافيايي ويژه 
خود، داراي جاذبه هاي مختلفي اس��ت كه هر يك به تنهايي مي تواند 
باعث جذب گردش��گران بسياري ش��ود، لذا رونق صنعت گردشگري 
در لرستان در دس��تور كار قرار گرفته اس��ت.  وي به ساخت پل معلق 
360متري در مشگين ش��هر اس��تان اردبيل اش��اره كرد و اف��زود: با 
بررس��ي هايي كه بر روي اين پل داش��ته ايم به اين نتيجه رسيده ايم 
كه با توجه به شرايط كوهستاني خرم آباد يك پل معلق در منطقه بام 
لرستان احداث كنيم كه بر همين اساس از طراح پل مشگين شهر دعوت 
كرده ايم و پس از انجام چندين جلسه توافقنامه ساخت پل معلق در بام 
لرستان بين شركت سازنده پل و استانداري لرستان، شهرداري خرم آباد، 
ميراث فرهنگي و شركت توسعه استان منعقد شد و مقرر شد با مشاركت 
بخش خصوصي احداث شود.  معاون استاندار لرستان گفت: طول اين 
پل معلق بين 400 تا 500 است كه در حال حاضر قرارداد ساخت آن 
تنظيم شده است و پيش بيني مي شود، ساخت آن از زمان آغاز عمليات 
حدود يك سال و نيم طول بكشد.  اصلاني ابراز اميدواري كرد ساخت پل 
معلق در بام خرم آباد دريچه جديدي در گردشگري استان به وجود آورد 

و گردشگران بسياري را از سراسر كشور به خود جذب كند. 

احداث ۱۰ بيمارستان جديد در خراسان جنوبي      
نماينده مقام معظم رهبري در بنياد بركت     خراسان جنوبي
از احداث 1۰ بيمارستان با سرمايه گذاري 
1۰۰ ميليارد تومان توسط بنياد بركت در خراسان جنوبي خبر داد. 
نوروزي با اش��اره به س��رمايه گذاري در بخش هاي مختلف گفت: ساخت 
114كلاس درس با سرمايه گذاري 10 ميليارد تومان، ساخت 14 مسجد در 
نقاط مختلف استان، احداث 10 بيمارستان با سرمايه گذاري 100 ميليارد 
تومان، انجام خدمات پوشش بيمه اي در نقاط مختلف روستاهاي استان و 
پرداخت وام ازدواج، خريد مسكن و وام قرض الحسنه به تعداد 482 نفر از ديگر 
اقداماتي است كه توسط اين بنياد در استان انجام شده است.  وي ادامه داد: 
بنياد بركت و ستاد اجرايي فرمان امام)ره( در پروژه فولاد قاين سرمايه گذاري 
كرده و اين طرح شامل سرمايه گذاري 300 ميليارد تومان است كه اميد است 
ظرف يك س��ال ونيم آينده اين طرح به اتمام برس��د.  نماينده مقام معظم 
رهبري در بنياد بركت با اش��اره به س��رمايه گذاري 120 ميليارد تومان در 
بخش هاي جديد گفت: اين سرمايه گذاري در طرح هايي انجام مي شود كه 
قابليت اجرايي داشته باشند و با سرمايه اي اندك بتوان آنها را اجرايي كرد و 
تمام شهرستان ها به ويژه مناطق محروم از آن بهره مند شوند.  وي با اشاره 
به منويات مقام معظم رهبري در شهرستان نهبندان گفت: آمادگي داريم 
تا اعتباري بالغ بر 60 تا 70 ميليارد تومان در طرح هاي زيربنايي و اقتصادي 
كوچك در اين شهرستان س��رمايه گذاري كنيم تا مش��كلاتي كه در اين 

شهرستان وجود دارد مرتفع و باعث ايجاد اشتغال شود. 

 8 هزار نفر در نيروگاه اتمي بوشهر
آموزش تخصصي مي بينند 

استاندار بوشهر از انعقاد تفاهم نامه     بوشهر 
آموزش نيروي انساني در نيروگاه 
اتمي بوشهر و آموزش تخصصي هشت هزار نفر در مدت چهار سال 
داد.  خبلر  نيلروگاه  ايلن  در  گوناگلون  حرفه هلاي  در 
دكتر مصطفي س��الاري افزود: اين مهم در صنعتي تر كردن استان بوشهر 
نقش دارد و در پيش��رفت و توسعه اس��تان در عرصه صنعتي نقش مهمي 
دارد.  اس��تاندار بوش��هر مزيت هاي نيروهاي بومي متخصص را برشمرد و 
افزود: نيروهاي متخصص در هر استان مزاياي گوناگون دارد كه نقش مهمي 
مي تواند در كاهش هزينه ها داشته باشد.  دكتر مصطفي سالاري اظهار داشت: 
صنعت هسته اي از پيچيده ترين صنعت ها در جهان است كه امروز اين صنعت 
مورد توجه همگان قرار دارد به گونه اي كه وارد فرهنگ مردم ش��ده است.  
استاندار بوشهر با اشاره به انعقاد تفاهم نامه آموزش فني و حرفه اي با سازمان 
انرژي اتمي ايران گفت: با اجراي اين تفاهم نامه هشت هزار نفر در رشته هاي 
گوناگون درنيروگاه اتمي بوشهر آموزش مي بينند كه مي تواند موجب تأمين 

نيروهاي تخصصي اين نيروگاه و نيز ديگر صنايع استان گردد. 

 آغاز عمليات ساخت موزه تخصصي پاسارگاد 
مديركل ميراث فرهنگي، صنايع دستي       فارس
و گردشلگري اسلتان فلارس از آغاز 
عمليات سللللاخت ملللللوزه پاسلارگاد خبلللللللر داد. 
مصيب اميري با بيان اينكه بانك پاسارگاد ساخت و تأمين اعتبارات مورد نياز 
موزه تخصصي پاسارگاد را متقبل شده است گفت: با توجه به اينكه عمليات 
اجرايي ساخت موزه پاس��ارگاد آغاز شده پيش بيني مي ش��ود اين موزه 
تخصصي تا دو سال ديگر به بهره برداري برسد.  وي افزود: موزه تخصصي 
پاساگاد در فضايي به مساحت 43 هزار و 654 مترمربع در حال ساخت است.  
اميري ادامه داد: با پيگيري ها و رهنمودهاي ويژه معاون رئيس جمهور و 
رئيس سازمان ميراث فرهنگي كشور ساخت اين موزه در دستور كار قرار 
گرفت و هم اكنون شاهد آغاز مجدد ساخت و تكميل موزه پاسارگاد در اين 
استان هستيم.  مدير كل ميراث فرهنگي، صنايع دستي و گردشگري استان 
فارس گفت: از سال 1390 تا كنون بيش از 43 ميليارد و 224 ميليون ريال 
اعتبار در اين موزه هزينه شده است.  وي افزود: مساحت ساختمان موزه 4 
هزار و 250 متر مربع است كه شامل 5 گالري، گنجينه، مركز انتشارات و 
پژوهشكده، فضاهاي خدمات موزه اي و غيره است.  مديركل ميراث فرهنگي 
استان فارس افزود: از سرگيري عمليات اجرايي موزه پاسارگاد از سال 87 
آغاز شد كه با رويكرد جديد و اضافه شدن وسعت ساختمان همراه بود به 
طوري كه ساختمان قديمي موزه كه هزار و 700 متر مربع وسعت داشت 

در حال حاضر به 4 هزار و 250 مترمربع افزايش يافته است. 

 ساخت چرخ دنده هاي 7۰ تني نورد گرم
 در شركت فولاد مباركه اصفهان  

      اصفهان  فولاد مباركه اصفهان در راستاي عمل 
به راهبرد اقتصاد مقاومتلي و تقويت 
توليد داخل در گام موفق ديگري توانسلت براي اولين بار در كشور 
چلرخ دنلده جناغلي قفسله F1 نلورد گلرم را بومي سلازي كند. 
مدير خريد قطعات يدكي و تجهيزات فولاد مباركه ضمن اعلام اين خبر 
گفت: با بومي سازي اين تجهيز بسيار حساس، فولاد مباركه بار ديگر با نگاه 
كارشناسي دقيق، مسئولانه و با اعتماد به صنعت داخل كشور توانست 
برگ زرين ديگري بر كارنامه پر افتخار صنعت فولاد كشور بيفزايد.  حسين 
همتگير تصريح كرد: اين تجهيزات كه بزرگ ترين چرخ دنده جناغي در 
كارخانجات نورد ورق هاي فولادي كشور است 70 تن وزن، 5000 ميليمتر 
قطر و 1600 ميليمتر ارتفاع دارد كه با مش��اركت شركت هاي تامكار و 
دنده تراش وهابي در قالب يك قرارداد كنسرسيوم در اصفهان ساخته شد.  
وي در خصوص روند س��اخت اين تجهيز فوق حساس خاطر نشان كرد: 
اين پروژه عظيم كه طي دوسال انجام شد، مراحلي از قبيل تأمين متريال، 
مونتاژ اجزاي دنده، جوشكاري، تنش گيري، تراشكاري، دنده زني و عمليات 
مونتاژ نهايي شفت و بيرينگ ها را با موفقيت سپري كرده است.  وي گفت: 
با توجه به ساخت اين چرخ دنده عظيم در داخل كشور از خريد خارجي آن 
بي نياز شديم چراكه اين شركت ها آمادگي خود را براي تعمير چرخ دنده در 

حال كار موجود در قفسه  f1نورد گرم اعلام داشته اند.

صدور پروانه گمركي در مرز مهران 
الكترونيكي شد

بزرگ ترين پل معلق كشور در لرستان 
احداث مي شود

۱9 پايگاه بهداشتي در زنجان راه اندازي مي شود
معلاون بهداشلتي دانشلگاه علوم پزشلكي اسلتان زنجلان        زنجان
 از راه انلدازي 19 پايلگاه بهداشلتي بلللللراي سلاكنان 
سلكونت گاه هاي غيررسلمي، بافت هلاي فرسلوده و غيلره در سلطح اسلتان خبلر داد. 
محمدرضا صاييني گفت: دانشگاه علوم پزشكي زنجان در وهله اول اقدام به سرشماري ساكنان اين 

مناطق كرد تا بتواند بر اس��اس آن اقدامات 
ويژه اي تدارك ديده و تعداد پايگاه هاي مورد 
نياز براي تحت پوش��ش قرار دادن نيازهاي 
بهداشتي اين قشر را تعيين كند.  اين مسئول 
با اشاره به حاشيه نش��يني 36 هزار و 58 نفر 
از ش��هروندان ابهري، افزود: متأسفانه مورد 
غفلت واقع شدن حقوق شهروندي در برخي 
از مساكن مهر موجب ش��ده اين واحدها هم 
جزئي از مناطق ويژه محسوب شوند، از اين رو 

در نظر گرفتيم با راه اندازي 19 پايگاه بهداشتي در سراسر استان بخشي از نيازهاي اين قشر را حداقل 
براي مدتي رفع كرده و در درازمدت از استان هاي پيشرو باشيم.  وي ادامه داد: براي اجراي طرح مذكور 
پس از سرشماري منزل به منزل و نشست هاي تخصصي با مسئولان، 47 نفر نيروي انساني فني شامل 
كارشناس بهداشت و مامايي و 12 نفر كارشناس تغذيه و روانش��ناس جذب شدند، البته با توجه به 
محدوديت استخدام دولتي، از طريق واگذاري خدمت به بخش خصوصي اقدام كرده و نيروهاي فني را با 
برگزاري آزمون جذب كرديم تا در صورت موفق نشدن مناقصه طي سال هاي بعد نيروها ثابت باشند. 

آتش به جان مراتع طالقان افتاد   
آتش سهل انگاري براي دهمين بار در سال جاري به جان مراتع طالقان افتاد و افزون     البرز
بر شش هكتار از مراتع ملي و مرتعي اين شهرستان را به تلي از خاكستر تبديل كرد. 
فرمانده يگان حفاظت اداره كل منابع طبيعي البرز در تشريح اين واقعه گفت: اين آتش سوزي در دو 
نقطه از شهرستان طالقان به وقوع پيوست و طي آن شش هكتار از اراضي و مراتع شهرستان طعمه حريق 
شد. سرهنگ اردش��ير جابري در مورد علت 
آتش سوزي گفت: علت مشخصي را نمي توان 
اعلام كرد اما مي توان گفت باغداران، دامداران 
و افراد بومي منطقه موجب آتش سوزي شدند. 
وي با اش��اره به اينكه آتش پس از دو ساعت 
مهار شد، افزود: نيروهاي اداره منابع طبيعي و 
آبخيزداري، حفاظت محيط زيست، مديريت 
بحران و هلال احمر شهرستان در مهار آتش 
همكاري كردند.  وي به دفعات آتش سوزي در 
مراتع استان طي ماه هاي اخير اشاره كرد و افزود: در سه، چهار ماه اخير حدود 10 مورد آتش سوزي در 
مراتع استان به وقوع پيوسته است. به گفته فرمانده يگان حفاظت اداره كل منابع طبيعي البرز مراتع 
شهرستان طالقان طي همين مدت هفت بار در آتش سوخته است.  فرمانده يگان حفاظت منابع طبيعي 
و آبخيزداري البرز همچنين از مردم خواست از به پا كردن آتش در مكان هاي باز كه موجب سرايت و 
دامنه دار شدن حريق مي شود خودداري كنند زيرا امكانات براي مهار آن محدود است و در صورت نياز 

به آتش به محل هايي كه امكان كنترل و نظارت بيشتري وجود دارد، مراجعه كنند. 

فرزانه فريدوني
   گزارش يك

برداشت شالي از 328 هكتاراز اراضي 
محمود آباد

مديرجهلاد كشلاورزي شهرسلتان     مازندران 
محمود آبلاد گفت: شلالي برنج 328 
هكتلار از شلاليرازهاي ايلن شهرسلتان برداشلت شلد. 
بهرام مهدوي افزود: اين سطح از مجموع 17هزار و 463 هكتار سطح اراضي 
زير كشت در سال زراعي 93 و 94 به صورت مكانيزه برداشت شد.  وي افزود: 
با توجه خزانه اي كه كشاورزان براي كشت مجدد گرفتند و بارش هاي اخير 
باران و همچنين خسارت كم آفات برنج به شالي ها در حال حاضر در بخش 
مركزي و سرخرود بيش از 45 هكتار از اراضي برنج در شهرستان كشت 
مجدد شدند كه با توجه به ادامه روند گرما و پيش بيني بارش هاي شهريورماه 
از نشاي مجدد اميدواريم امسال محصول خوبي برداشت كنيم.  مديرجهاد 
كشاورزي شهرستان محمودآباد گفت: از طرف شركت تعاوني دامداران 
و جهاد كش��اورزي 80 تن س��بوس گندم بين كليه دامداران شهرستان 
محمودآباد توزيع شده و در راستاي توسعه كشاورزي مكانيزه در شهرستان 
10 ميليارد ريال اعتبار جهت خريد ماشين آلات نشاكار برنج، وجين كار 

برنج، كمباين و تراكتور از سوي بانك كشاورزي تخصيص يافته است.

بلر اثلر آتش سلوزي در منطقله سلرگله 
ميمنلد شلهربابك بيلش از ۵۰۰ هكتلار از 
مراتلع ايلن شهرسلتان در آتلش سلوخت. 
مديركل منابع طبيعي استان كرمان علت آتش سوزي 
را وجود شكارچيان در منطقه اعلام كرد و گفت: با توجه 
به اينكه منطقه خالي از سكنه بوده و هيچ گونه دامي 
هم در منطقه وجود نداشته اس��ت، احتمال مي رود 
وجود ش��كارچيان در اين منطقه باعث آتش سوزي 

مراتع شده است.  رجبي زاده افزود: طبق برآورد اوليه 
500 هكتار از اراضي اين منطقه در آتش سوخت كه 
مرتع آن صد در صد و پوشش جنگلي آن را كه گياهان 
ارژن، بادام كوهي و بنه تشكيل مي داده بين 30 تا 80 
درصد در آتش سوخته است.  وي كمبود امكانات در 
منطقه و نامناس��ب بودن جاده هاي كوهستاني را از 
عواملي دانست كه روند خاموش��ي آتش را با كندي 
مواجه كرده بود و تصريح كرد: اداره كل منابع طبيعي 

استان با اعتباري كه از طريق ماده 180 جذب شده 
است، قصد ايجاد يك پايگاه اطفاي حريق در منطقه 
ميمند شهربابك را دارد كه ظرف مدت 10 روز آينده 
در منطقه مستقر مي شود و در مواقع آتش سوزي فوراً 
وارد عمل شوند.  اين آتش سوزي بعد از تلاش نيروهاي 
منابع طبيعي از شهربابك، سيرجان و رفسنجان؛ هلال 
احمر شهرستان هاي شهربابك، سيرجان، رفسنجان 
و آتش نشاني هاي شهربابك و خاتون آباد، نيروهاي 

شهرداري هاي شهربابك و خاتون آباد و با كمك مردم 
شهرستان مهار شد.  مديركل منابع طبيعي استان با 
توجه به ييلاقي بودن منطقه و اينكه اين منطقه يك 
منطقه گردشگري است، از مردم خواست در حفظ 
محيط زيست بيشتر مراقب باش��ند و از مسئولان 
شهرستان هم خواست نسبت به تعريض و بهسازي 
جاده هاي كوهستاني براي س��رعت در روند كار در 

مواقع ضروري همت كنند. 

5۰۰ هكتار ازمراتع ميمند در آتش سوخت

در سال هاي اخير براي تسهيل در رفت و آمدها، كاهش ترافيك و هزينه هاي 
سفر درون شهري در كانشهرهاي ايران، سيستم اتوبوس هاي پرسرعت 
)بي آرتي( راه اندازي شده است. اين سيسلتم ابتدا در تهران و پس از آن 
در كانشهرهايي مانند اصفهان، مشهد، تبريز، اهواز و... شروع به كار كرد. 
پس از آن در شهر رشت به عنوان مركز استان گيان و يكي از كانشهرهاي 
گردشگرپذير، لزوم استفاده از اين وسيله حمل و نقل عمومي ضروري به 
نظر رسيد و مسلئولان حوزه حمل و نقل و ترافيك شهري در شهرداري 
راه اندازي پلروژه بي آرتي را در دسلتور كار قلرار دادند.  طلرح بي آرتي 

رشت از سال 93 در شلهرداري مطرح شد و با گذر از كانال هاي مربوطه به 
تصويب نهايي رسيد. در سوم خرداد ماه سال جاري عمليات اجرايي اولين 
پروژه بي آرتي در رشلت آغاز شلد و خط ويژه اتوبوس رشت در مسيري 
به طول دو كيلومتر با اعتبار اوليه 13ميليارد و 1۵۰ميليون ريال به منظور 
تسهيل و روان سلازي ترافيك شلهري به اجرا درآمد. قرار بر اين بود كه 
پروژه بي آرتي مشكل مسيرهاي طولاني و پرترافيك شهر را حل كند اما 
با وجود اين مزايا مشلكات ديگري به وجلود آورد كه باعث اختاف نظر 
بين شهرداري و شلوراي شهر رشلت و نارضايتي برخي شهروندان شد. 

  كرمان


